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Spørgsmål 350: 

"Ministeren anmodes om at oplyse, hvorledes salget af medarbejderaktier i ISS 

til kapitalfonde er indberettet til SKAT af ISS og depotbanken." 

 

Svar: 

I forlængelse af min besvarelse af 15. august 2008 kan jeg nu informere om re-

sultatet af den undersøgelse, som SKAT iværksatte med hensyn til, hvorledes 

salget af medarbejderaktier i ISS konkret er indberettet.  

 

I 2005 blev medarbejderaktierne i ISS overtaget af kapitalfonde. En del medar-

bejdere undlod at informere SKAT om gevinsterne i forbindelse med overdragel-

serne, hvilket i nogle tilfælde medførte, at medarbejderne blev pålagt en bøde. 

 

Der er pligt til at indberette salg af medarbejderaktier af den, der formidler han-

delen. Det indebærer, at der kun er indberetningspligt af overdragelser, der kan 

betegnes som handler. Der er således ikke indberetningspligt for tvangsindløste 

aktier, hvilket omfatter 1,7 % af medarbejderaktierne i ISS. Der er desuden ikke 

indberetningspligt for køb af aktier. 

 

SKAT har undersøgt den konkrete indberetning af salget af medarbejderaktierne 

i ISS ved at sammenholde 1) de indberetninger, som SKAT har modtaget fra 

henholdsvis depotførere om beholdninger af ISS aktier pr. 31. december 2004 

med 2) de indberetninger, som SKAT har modtaget fra fondshandlerne om salg 

af ISS aktier i 2005. 

 

Resultatet af undersøgelsen viser, at der er henholdsvis positive og negative dif-

ferencer forstået på den måde, at SKAT i nogle tilfælde ikke har modtaget indbe-

retninger om samtlige salg af de ISS aktier der var i depot pr. 31.12.2004 og i 

andre tilfælde modtaget oplysninger om flere salg af ISS aktier, end der var i 

depot 31.12.2004 og som formentlig skyldes, at der er sket tilkøb i løbet af 2005. 

 

En del af differencerne kan formentlig henføres til de 1,7% ikke indberetnings-

pligtige tvangsindløste aktier. 

 

Det fremgår ikke umiddelbart af salgsindberetningerne, om salget omhandler 

medarbejderaktier, og SKAT har derfor sammenholdt forskellige informationer 

for at tilvejebringe en indikator for, om salget vedrører medarbejderaktier. Talle-

ne er derfor forbundet med usikkerhed. 

 

Det fremgår af resultatet: 



 2 

 

Tilfælde, hvor intet salg af ISS aktier er indberettet 

Antal ISS aktio-

nærer 

Antal aktier 

1.133 155.779 

 

Tilfælde, hvor aktiebeholdningen i depot pr. 31.12.2004 er større end det ind-

berettede salg (differencen i antal aktier er antagelige indberetningspligtig -  

med forbehold for bl.a. tvangsindløste aktier.) 

Antal ISS aktio-

nærer 

Aktier i depot 

 

Indberettede akti-

er 

Difference i antal 

af aktier 

Åbent depot    

19 3.628 2.335 1.293 

Medarbejder de-

pot 

   

115 52.236 27.792 24.444 

ISS aktionærer 

med flere depoter 

   

18 7.884 4.224 3.660 

 

Tilfælde, hvor aktiebeholdningen i depot pr. 31.12.2004 er mindre end det ind-

berettede salg: 

Antal ISS aktio-

nærer 

Aktier i depot Indberettede ak-

tier 

Difference i antal 

af aktier 

Åbent depot    

5.869 1.521.447 1.698.603 177.156 

Medarbejder 

depot 

   

5.426 1.072.582 1.079.826 7.244 

ISS aktionærer 

med flere depoter 

   

13 14.711 29.045 14.334 
 
 

 

Resultatet underbygger behovet for det system, som jeg omtalte i mit svar på 

spørgsmål 354 – et system, som Skatteministeriet og SKAT i et samarbejde er 

ved at etablere. Systemet skal bl.a. hjælpe skatteyderen til i højere grad at selv-

angive korrekt, og vil i visse tilfælde give mulighed for, at SKAT kan fortrykke 

oplysningerne om avancer på årsopgørelsen.   

 


